
 
                                                  číslo materiálu: 6 
Komise: Komise kulturní 
Datum: 28. 3. 2022   17:00 hod 
Přítomni: 
Host: 
 
 
Omluveni: 
 
 

L. Frankovicová, T. Morawski, P. Apolen, K. Daczická, V. Lebedová, K. Špalková, 
L. Francová – vedoucí oddělení školství a kultury OCR  
J. Brandejská – administrátor komise 
 
L. Kment, J. Skyva, A. Rezler, P. Bečán, B. Buňka, J. Fraňková, M. Trdličková, Š. 
Sokač  
 
 

Člen RM: V. Šnajdr, Š. Drtina 
Příští jednání: červen 2022 

 
1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         
Rada města 
b e r e   n a   v ě d o m í 
zápis z jednání kulturní komise ze dne 28.3. 2022 
 

 
2) Program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
 

a) Předseda komise přivítal mst. V. Šnajdra, člena Rady města Š. Drtinu a přítomné členy a 
poděkoval jim za účast.  

b) T. Morawski – požádal mst. V. Šnajdra o seznámení s akcí 26. setkání hornických měst a 
obcí ČR v Kutné Hoře, které se koná 23.–25. září 2022. Myšlenka těchto setkání vznikla 
již v roce 1996 při setkání zástupců Havířské jednoty Altenberg a Rudných dolů Příbram s. 
p. o. Od roku 1997 se spolky setkávají pravidelně. Garantem této akce je Sdružení 
hornických a hutnických spolků České republiky. Pro letošní rok bylo zvoleno motto:  
Zdař Bůh! Došlo stříbro? To brzy přijedou do Kutné Hory ověřit horníci z celé země. Při 
této příležitosti společně oslavíme bohatou historii města. Součástí víkendu plného oslav 
bude mimo jiné: průvod horníků městem, slavnostní ceremoniál v parku pod Vlašským 
dvorem, kulturní program na Palackého náměstí a na dalších místech v podobě 
Svatováclavských slavností – podrobný program viz příloha. 

c) V. Lebedová se ptala mst. V. Šnajdra na možnosti ubytování v rámci celostátní akce 
„Přehlídka dětských tanečních a divadelních skupin“ – bohužel s volnými ubytovacími 
kapacitami to bude složité, protože ve školských ubytovacích zařízeních jsou často 
ubytovaní uprchlíci z Ukrajiny. Do května se však situace může změnit. 

d) T. Morawski – poděkoval za to, že poslední tři roky proběhlo přidělování finančních 
prostředků na Velké granty a projekty v rámci Calendaria Cuthna bez připomínek. T. 
Morawski řešil s P. Ladrou, zda by nebylo dobré nastavit sankce, v případě, že se pořadatel 
akce nedostaví k prezentaci na vyzvání hodnotící skupiny – např. -5% z celkové 



navrhované finanční podpory. Toto vychází ze samotného nastavení hodnocení, tj. druhého 
kola hodnocení. T. Morawski se ptal, v jaké fázi je VPS s GASK p. o. a jak je potom ze 
strany města čerpána. J. Brandejská – v červenci letošního roku zde proběhne část 
Mezinárodního bienále ve hře na kytaru, čerpání bude. V. Šnajdr se vyjádřil v tom smyslu, 
že spolupráce je kvalitní.  

e) T. Morawski informoval o znovuotevření klubu Česká 1, v pátek 1.4. bude úvodní akce a 
16. 4. 2022 bude oficiální otevření. Také vznesl připomínku, ať případná podpora je již 
řešena vždy řádně na základě grantového systému. Š. Drtina upozornil na možnost podání 
si Grantu na příští rok pro pořadatele. 

f) T. Morawski má informaci, že už si opět někdo stěžuje na hluk v parku pod Vlašským 
dvorem, i během dne - řešil s p. Ladrou – před 2 lety bylo zasláno vyjádření od soudu, že 
hudba není hluk! Oslovíme (OŠK) právní oddělení města s dotazem, co je vlastně hluk, 
jaká frekvence akcí může již být hodnocena jako trvalý zdroj hluku, aby bylo město 
předem připraveno a mělo argumenty vůči možným stěžovatelům. 

g) T. Morawski – dotaz na mst. V. Šnajdra a vedení města – jak to bude s financováním 
Kutnohorského léta – kulturní komise projekt na základě schváleného grantového systému 
nemůže zařadit do grantové podpory kultura, jak na to i opakovaně upozorňuje již několik 
let, a dlouhodobě také komunikuje potřebu řešit financování a nastavení systému 
financování této pro město prospěšné akce jiným způsobem, například hrazením z rozpočtu 
OCR, kam by projekt svým zaměřením spadal, aby se tento problém neopakoval i v příštím 
roce, jak tomu bylo i již několik let nazpět – mst. Šnajdr pošle písemnou odpověď. Další 
dotaz se týkal akce Panuj Hoře! Š. Drtina – přihlášené projekty jsou kvalitní – projekt 
cyklotrasa na Kaňku je velmi dobrý. 

h) T. Morawski – je nějaký úkol z RM na Kulturní komisi? Mst. Šnajdr – je potřeba 
zhodnotit, jak proběhly městem finančně podporované akce, aby mohly být finanční 
prostředky na akce začleněny do rozpočtu města na rok 2023. T. Morawski – akci Stříbření 
bude pořádat nový zapsaný spolek, pan Ladra již kontaktoval S. Hrabánkovou, pod jejímž 
vedení akce každoročně probíhala, ta slíbila, že podá žádost o převedení prostředků na 
nově vzniklý spolek – zatím do 4. 4. 2022 tak neučinila. Žádost pak bude OCR předložena 
na jednání ZM v květnu 2022. 

i) K. Špalková – dotaz na finanční krytí akce Parkování městem – ano, finanční prostředky 
byly do rozpočtu OCR převedeny. Další dotaz se týkal Kutnohorského adventu, kdy se 
začne s plánováním – L. Francová – hlavní přípravy začnou v srpnu. 

  

Další jednání kulturní komise: červen – přesné datum bude upřesněno 
 

 adresa: komise.kultura@konf.kutnahora.cz 

mailto:komise.kultura@mu.kutnahora.cz


3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
1) Návrh řešení, jak systémově financovat pro město potřebné projekty typu Kutnohorského léta. 
Případně iniciovat jednání za účelem nalezení řešení.  
2) Ve spolupráci s právním oddělením připravit materiál, který by se týkal možných sporů ohledně 
hluku v rámci kulturních akcí. Zda je hudba na oficiální hudební akci hlukem, jaká frekvence akcí 
může již být hodnocena jako zdroj hluku, etc.  
 

 
4) Reakce rady města: 
Mgr. Šnajdr upozornil na návrhy kulturní komise zabývat se systémem financování projektů typu 
Kutnohorské léto a řešit frekvenci hluku při kulturních akcí. Projekt Kutnohorské léto navrhuje zařadit 
do rozpočtu OCR pod názvem "Podpora cestovního ruchu v Kutné Hoře", z důvodu nenaplnění 
podmínek pro udělení kulturního grantu (nepořádá žádnou akci, ale kulturní akce podporuje). Otázkou 
řešení hluku navrhuje pověřit oddělení interního auditu za spolupráce právníků města.  

*ÚKOL OCR - zpracovat návrh řešení, jak systémově financovat pro město potřebné projekty typu 
Kutnohorského léta. Případně iniciovat jednání za účelem nalezení řešení.  

*ÚKOL AUD za spolupráce právníků města - připravit materiál, který by se týkal možných sporů 
ohledně hluku v rámci kulturních akcí. Zda je hudba na oficiální hudební akci hlukem, jaká frekvence 
akcí může již být hodnocena jako zdroj hluku, etc.  

 
Zapsala: Jaroslava Brandejská 
Zápis ověřil: Tomáš Morawski 
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